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Rada Miasta Katowice 
 
 
 
Protokół  z  XV  sesji  IX kadencji samorządu. 
 
Data sesji: 29 maja 2025 r.  
Miejsce sesji: Urząd Miasta przy ul. Młyńskiej 4.  
Godzina rozpoczęcia sesji: 11:00                                                                                                                                                 
Godzina zakończenia sesji: 12:40 
Numery podjętych uchwał: XV/276/25 do XV/288/25 
Prowadzący obrady:  Przewodniczący Rady Miasta Katowice Pan Łukasz Borkowski   
 
                              
Protokołowała: Beata Musiał  
 
Zał. nr 1. Informacja międzysesyjna Prezydenta Miasta Katowice. 
Zał. nr 2. Prezentacja dot. „Dzielnicy Nowych Technologii - Katowicki Hub Gamingowo-
Technologiczny”. 
 
 
W sesji uczestniczyło 28 radnych ( na 28 ogółem). 
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Porządek obrad sesji  
wraz z zaproponowanymi zmianami  

1. Otwarcie sesji. 
2. Powołanie sekretarzy sesji. 
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
4. Przyjęcie protokołu z XIV sesji. 
5. Zmiany w porządku obrad. 
6. Informacja o działaniach Prezydenta Miasta Katowice w okresie międzysesyjnym. 
7. Sprawozdanie z działalności Młodzieżowej Rady Miasta Katowice. 
8. Przedstawienie projektowanej inwestycji pn.: "Dzielnica Nowych Technologii - 

Katowicki Hub Gamingowo-Technologiczny". 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zadań 

realizowanych w 2025 r. ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych (DS-314/25). 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej 
w uchwale Nr XII/211/25 Rady Miasta Katowice z dnia 6 marca 2025r. w sprawie 
zmiany statutu jednostki budżetowej pod nazwą Placówka Opiekuńczo-
Wychowawcza DOM 3 w Katowicach (DS-315/25). 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania drodze wewnętrznej będącej 
drogą rowerową, położonej na terenie miasta Katowice nazwy "Trasa Kazimierza 
Mirkowskiego" (DS-301/25). 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie włączenia Branżowej Szkoły I Stopnia Nr 3 
w Katowicach ul. Raciborska 3 do Zespołu Szkół Ekonomicznych im. Wojciecha 
Korfantego w Katowicach ul. Raciborska 3 (DS-319/25). 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie włączenia Branżowej Szkoły II Stopnia Nr 3 
w Katowicach ul. Raciborska 3 do Zespołu Szkół Ekonomicznych im. Wojciecha 
Korfantego w Katowicach ul. Raciborska 3 (DS-320/25). 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie desygnowania 
radnych Rady Miasta Katowice do Komisji konkursowej celem przeprowadzenia 
konkursu na najem lokali użytkowych pod nazwą "Lokal na kulturę” ( DS-321/25). 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu 12 
lokali użytkowych - garaży ich najemcom lub dzierżawcom wraz ze sprzedażą lub 
oddaniem w użytkowanie wieczyste udziałów w gruncie (DS-322/25). 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Katowice na 2025 
rok (DS-323/25). 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
miasta Katowice na lata 2025-2050 (DS-324/25). 

a) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 
zasad i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych o charakterze 
cywilnoprawnym przypadających miastu Katowice lub jednostkom 
organizacyjnym miasta Katowice oraz określenia warunków dopuszczalności 
pomocy publicznej (DS-325/25). 

b) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia pomnikami 
przyrody trzech drzew rosnących na terenie miasta Katowice (DS-326/25). 

c) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad 
udzielania dotacji celowej na realizacje inwestycji polegających na zakupie  
i montażu urządzeń służących do zatrzymania i wykorzystania wód 
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opadowych i roztopowych w miejscu ich powstania na terenie miasta 
Katowice (DS-312/25) 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi dotyczącej nałożenia 
opłaty dodatkowej za postój pojazdu w Strefach Płatnego Parkowania miasta 
Katowice (DS-313/25). 

19. Komunikaty i wolne wnioski. 
20. Zamknięcie sesji. 

 
Punkt 1. Otwarcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Łukasz Borkowski otworzył obrady XV sesji Rady Miasta Katowice  
IX kadencji samorządu. 
 
Powitał obecnych na sali Panów: Wiceprezydentów, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, Panią 
Dyrektor i Pana Dyrektora. 
Szczególnie gorąco powitał nową Panią Sekretarz Monikę Maniecką, Panią Dyrektor Martę 
Chmielewską i Pana Wiceprezydenta Macieja Starchurę. 
 
Powitał Panie i Panów Radnych.   
 
Powitał pracowników Urzędu Miasta Katowice i miejskich jednostek organizacyjnych  
oraz przedstawicieli mediów.  
Także obecnych Przewodniczących Zarządów Dzielnic, mieszkańców Katowic przybyłych  
na sesję oraz  internautów.  
 
Powitał także Pana Arkadiusza Konowalskiego Komendanta Miejskiego Policji  
w Katowicach, Pana Wojciecha Kubicę Nadleśniczego Nadleśnictwa Katowice, a także Panią 
Magdalenę Wistubę Przewodniczącą Młodzieżowej Rady Miasta Katowice. 
 
Przypomniał, że porządek obrad XV sesji Rady Miasta Katowice został radnym dostarczony 
przy zawiadomieniach o sesji.  
 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady sesji są prawomocne. 
 
Zwyczajowo poinformowano publiczność przybyłą na dzisiejszą sesję, iż w związku  
z rozporządzeniem RODO dane osobowe dotyczące utrwalania wizerunku oraz wypowiedzi  
są zbierane w związku z nagrywaniem obrad Rady Miasta Katowice przez urządzenia 
rejestrujące obraz i dźwięk, jak również udostępniane na stronach Biuletynu Informacji 
Publicznej Miasta Katowice.  
 
Punkt 2.  Powołanie sekretarzy sesji.  
 
Na sekretarzy sesji, Prowadzący obrady zaproponował: Panią Radną Krystynę Panek i Panią 
Radną Agnieszkę Piątek.  
Wymienione, wyraziły  zgodę. 
 

Wobec braku uwag oraz zgłoszeń, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wybór 
sekretarzy sesji.  
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Panie zostały powołane jednogłośnie, przy 27 głosach „za”. 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  
 
Do Komisji Uchwał i Wniosków, oprócz sekretarzy sesji,  Prowadzący obrady, zaproponował 
Pana Tomasza Maśnicę na funkcję jej Przewodniczącego. 
Zainteresowany wyraził zgodę.  
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wybór 
Komisji Uchwał i Wniosków.  
Komisja taka została powołana  jednogłośnie, przy 26 głosach „za”. 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 4. Przyjęcie protokołu z XIV sesji. 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że protokół z XIV sesji Rady Miasta Katowice  
z dnia 28 kwietnia 2025 r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miasta oraz na stronie BIP,  
w zakładce: Rada Miasta, Sesje, Protokoły. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał protokół  
z XIV sesji IX kadencji samorządu pod głosowanie.  
Protokół przyjęto większością głosów, przy 26 głosach „za”, braku sprzeciwu i 1 głosie 
„wstrzymującym się”.  
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 5. Zmiany w porządku obrad. 
Na podstawie § 10 ust. 3 Regulaminu Rady Miasta Katowice, stanowiącego załącznik  nr  3  
do Statutu Miasta Katowice Prezydent Miasta Katowice zawnioskował o zmiany   
w  porządku obrad: 
1.dopisaniu punktu 17a) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę  
w sprawie ustalenia zasad i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych  
o charakterze cywilnoprawnym przypadających miastu Katowice lub jednostkom 
organizacyjnym miasta Katowice oraz określenia warunków dopuszczalności pomocy 
publicznej (DS-325/25). 
2.Dopisaniu punktu 17b) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia 
pomnikami przyrody trzech drzew rosnących na terenie miasta Katowice (DS-326/25). 
3.Dopisaniu punku 17 c) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
zasad udzielania dotacji celowej na   realizacje   inwestycji   polegających   na   zakupie    
i   montażu   urządzeń   służących   do   zatrzymania  i   wykorzystania   wód   opadowych    
i   roztopowych   w   miejscu   ich   powstania   na   terenie   miasta   Katowic (DS-312/25). 
 

Pan Radny Leszek Piechota zawnioskował o zdjęcie punktów 16 Rozpatrzenie projektu 
uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Katowice na 2025 rok (DS-323/25)  
i 17 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
miasta Katowice na lata 2025-2050 (DS-324/25) z porządku obrad ze względu na jedną 
pozycję, która tam występuje, a konkretnie na zwiększenie kwoty celem przejęcia akcji GTL. 

https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2015,%20Glosowanie%201,%20Data%2029.05.2025%2011.05.48.pdf
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2015,%20Glosowanie%202,%20Data%2029.05.2025%2011.06.40.pdf
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2015,%20Glosowanie%203,%20Data%2029.05.2025%2011.07.28.pdf
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Pan Radny uważa, że temat ten, powinien być rozpatrzony także na pozostałych komisjach 
branżowych. 
Pan Przewodniczący Rady Łukasz Borkowski przerwał i przypomniał, że projekty zostały 
zaopiniowane przez najwłaściwszą w tym przypadku branżową Komisję Budżetu.   
Pan Radny Leszek Piechota kontynuował, twierdząc, że skoro istnieje możliwość przekazania 
dodatkowych środków w budżecie, tzn., że gdzieś się te środki uwolniły. Uważa więc, że inne 
komisje i inni radni powinni zadecydować, czy te uwolnione środki, które się nagle pojawiły, 
mają być wydane na akcje GTL, czy też na inne, ważne tematy, jak chociażby przyspieszenie 
budowy linii tramwajowej, układu drogowego przy al. Korfantego, czy inne zadania  
i  plany, ujęte w programie „Platformy Obywatelskiej”.  
Powinno to być przedmiotem obrad komisji branżowych, które by oceniły i wyważyły, czy ten 
dodatkowy wysiłek finansowy, miasto powinno ponieść.  
Dodał jeszcze ( korzystając z przysługującego regulaminowego czasu wypowiedzi ),  
że w styczniu br. wystąpił  z zapytaniem do Pana Prezydenta o przedstawienie kalkulacji, czy 
jakichkolwiek obliczeń, operatu, który byłby podstawą umieszczenia w budżecie tej kwoty 65 
mln zł. Nie otrzymał do dzisiaj odpowiedzi. Na podstawie dokumentów, które przedstawiane 
są na posiedzeniu komisji, czy też sesji, nie uzasadniono tego wydatku. Było jakieś, ale 
nieoficjalne wyjaśnienie ze strony Pani Naczelnik Wydziału Nadzoru Właścicielskiego.  
Wniósł, o zdjęcie wymienionych wcześniej punktów z porządku obrad, omówienie  
ich podczas komisji i przeniesienie na kolejną sesję.   
Prowadzący obrady odniósł się do słów o braku debaty nad wymienionymi, dwoma 
punktami porządku obrad. Powtórzył, że oba projekty uchwał opiniowała Komisja Budżetu. 
Trudno o właściwszą merytorycznie komisję do ich opiniowania.  
Następnie poddał pod głosowanie zmiany w porządku obrad polegające na: 
1.dopisaniu punktu 17a) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę  
w sprawie ustalenia zasad i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych  
o charakterze cywilnoprawnym przypadających miastu Katowice lub jednostkom 
organizacyjnym miasta Katowice oraz określenia warunków dopuszczalności pomocy 
publicznej (DS-325/25). 
Zmiana została przyjęta większością głosów, przy 27 głosach „za”, braku sprzeciwu i 1 głosie 
„wstrzymującym się”.  
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
2.Dopisaniu punktu 17b) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia 
pomnikami przyrody trzech drzew rosnących na terenie miasta Katowice (DS-326/25). 
Zmiana została przyjęta jednogłośnie, przy 28 głosach „za”. 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
3.Dopisaniu punku 17c) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
zasad udzielania dotacji celowej na   realizacje   inwestycji   polegających   na   zakupie    
i   montażu   urządzeń   służących   do   zatrzymania  i   wykorzystania   wód   opadowych    
i   roztopowych   w   miejscu   ich   powstania   na   terenie   miasta   Katowic (DS-312/25). 
Zmiana została przyjęta jednogłośnie, przy 28 głosach „za”. 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 

Kolejno poddał pod głosowanie zgłoszone przez Pana Radnego Leszka Piechotę wnioski: 
1. dotyczący wykreślenia punktu 16 porządku obrad: Rozpatrzenie projektu uchwały  

w sprawie zmian budżetu miasta Katowice na 2025 rok (DS-323/25). 

https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2015,%20Glosowanie%204,%20Data%2029.05.2025%2011.13.14.pdf
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2015,%20Glosowanie%205,%20Data%2029.05.2025%2011.13.39.pdf
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2015,%20Glosowanie%206,%20Data%2029.05.2025%2011.14.10.pdf
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Zmiana nie uzyskała bezwzględniej większości głosów, w wyniku głosowania: 27 głosów 
sprzeciwu i 1 głos „za”( Pani Radna Beata Bala, podobnie, jak Pani Radna Magdalena 
Skwarek na skutek  problemów technicznych, zagłosowały niezgodnie ze swoją intencją. 
Wniosły do protokołu o odnotowanie ich głosów. Obie głosowały: „przeciwko  
wnioskowi”).  
( Protokół z imiennego głosowania)  
 

2. Dotyczący wykreślenia punktu 17 porządku obrad: Rozpatrzenie projektu uchwały  
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Katowice na lata 2025-
2050 (DS-324/25). 

Zmiana nie uzyskała bezwzględniej większości głosów, w wyniku głosowania: 27 głosów 
sprzeciwu i 1 głos „za”. 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 6. Informacja o działaniach Prezydenta Miasta Katowice w okresie międzysesyjnym. 

/Informacja – zał. nr 1/ 
 

Przewodniczący Rady przypomniał, że informacja o działalności Pana Prezydenta została 
radnym przekazana na E-sesję i mailowo. 
Do ww. informacji przekazano dodatkowo informację o zgłoszonych żądaniach wynikających 
z ograniczenia lub uniemożliwienia korzystania z nieruchomości w dotychczasowy sposób lub 
obniżenia wartości nieruchomości w związku z uchwaleniem planu miejscowego oraz  
o wydanych decyzjach ustalających wysokości jednorazowej opłaty z tytułu wzrostu wartości 
nieruchomości w związku z uchwaleniem planu miejscowego, obejmującego okres  
od 1 kwietnia 2024 r. do 31 marca 2025 r.  
 
Pan Radny Leszek Piechota poprosił o udzielenie odpowiedzi na kilka pytań: 

1. jakie były powody odwołania ze stanowiska dyrektorów dwóch Zespołów Szkół i Szkół 
Podstawowych; 

2. Czy zmiana regulaminu dotyczącego „Katowickiej Karty Mieszkańca” obejmuje  
objęcia tą kartą basenu w „Spodku”. Sprawa od kilku lat jest wnioskowana, ale  
do dzisiaj nie obowiązują tam żadne zniżki, ani dla seniora, ani dla dużej rodziny.  
Czy sprawa jest monitorowana, czy mamy wpływ na operatora obiektu; 

3. Czym jest spowodowane powołanie Koordynatora gminnego ds. informatyki. Jakich 
on informatyków ma koordynować. Jakie będą jego kompetencje, jaka 
odpowiedzialność i za co oraz czego to dotyczy. 

Pan Wiceprezydent Bogumił Sobula zobowiązał się udzielić pisemnej odpowiedzi Panu 
Radnemu.  
 
Pan Radny Leszek Piechota w nawiązaniu do kilku konkursów ogłoszonych przez Miasto 
Katowice, zapytał na czym np. polega zmiana zasad wyłonienia, w rozstrzyganiu konkursu na 
stanowisko Dyrektora Galerii Sztuki Współczesnej  BWA. Stanowisko to nie jest obsadzone. 
Nie znamy przyczyn.  
W związku z licznymi, innymi zmianami personalnymi, które mają miejsce w okresie 
egzaminów ośmioklasistów, matur, zakończenia roku szkolnego, „kiedy Naczelnik Wydziału 
Oświaty i Sportu został przesunięty na szefa zarządzania spółką, bardzo dobra Pani 
Wicenaczelnik, odeszła na emeryturę, kolejna Pani Wicenaczelnik, z tego co wiem 
nieoficjalnie, chyba złożyła wymówienie, a tu się szykują jakieś kolejne zmiany personalne  

https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2015,%20Glosowanie%207,%20Data%2029.05.2025%2011.14.45.pdf
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2015,%20Glosowanie%208,%20Data%2029.05.2025%2011.15.11.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Sesje/dokument.aspx?idr=146698
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i podziały tej struktury. Już się szykują ludzie na kolejne stanowiska, …pytanie, czy ktoś  
to w ogóle pilotuje i nadzoruje, czy ktoś panuje nad tą całą sytuacją. Może warto by  
na czasokres tego wakatu, przenieść tam Pana Wiceprezydenta Bojaruna, żeby tym zaczął 
zarządzać bezpośrednio. Mam dużą obawę co do tego, czy to wszystko się dzieje w sposób 
dobry, ale … jeżeli będzie odpowiedź, że wszystko się dzieje w porządku, nic nie zalega,  
to  pytanie, czy ten Wydział Edukacji w ogóle jest potrzebny. Może wystarczy jednostkę 
budżetową, taką oświatową, dać tutaj przy Pani Skarbnik, jedną, a organizacyjną, dać, jako 
komórkę podlegającą Prezesowi Stadionu. I tak, 99,9 % środków na sport, przeznacza  
się, w sumie, na Stadion, więc dobrze, jak to będzie w kompetencji Prezesa Stadionu. To jest 
taki mój pomysł reorganizacyjny dla Miasta Katowice ”.    
Pan Bogumił Sobula Wiceprezydent Miasta potwierdził, że nad zmianami panuje  
Pan Prezydent Marcin Krupa. Zarządzanie zmianą jest jedną z immanentnych cech  
na poziomie strategicznym i operacyjnym. Nie ma nic dziwnego w tym, co się dzieje i pewnie 
będzie się działo w Urzędzie Miasta i w jednostkach. Mamy ponad 200 jednostek. Ludzie 
odchodzą na emerytury, poszukują nowej pracy, wyzwań, chcą przyjść do nas, do pracy.  
Jest to więc naturalna sytuacja w każdej rozbudowanej strukturze i instytucji.  
 
Punkt 7. Sprawozdanie z działalności Młodzieżowej Rady Miasta Katowice. 
 
Pani Przewodnicząca Magdalena Wistuba przedstawiła krótkie sprawozdanie – obejmujące 
okres od ostatniej sesji, na której takie sprawozdanie było składane czyli od lutego br. 
Wymieniła: 

1. zrealizowanie 4 autorskich projektów, skierowanych do młodzieży i społeczności 
lokalnej, które przyczyniły się do rozwoju kompetencji społecznych i obywatelskich 
młodych ludzi, integracji środowiska oraz zwiększenia świadomości tematów 
społecznych; 

2. objęcie patronatami ponad 20 wydarzeń, inicjatyw, projektów organizowanych przez 
młodzież, działającą na rzecz Katowic. Miały one charakter wspierający i promujący 
działania młodych ludzi oraz ich zaangażowanie w życie społeczne; 

3. zrealizowanie 4 kampanii społecznych. Zbiórkę misiów/maskotek - akcję 
charytatywną, mająca na celu wsparcie dzieci ze szpitali onkologicznych oraz  
z domów dziecka. Zebrano 300 pluszaków. Kampania na Dzień Kobiet, przy 
współpracy z Domem Pomocy Społecznej, poprzez wręczanie symbolicznych  
kwiatów. Kampania „Zielona Europa” to z kolei spotkania z różnymi instytucjami  
w celu zapoznania się z tematyką związaną z rolnictwem w Unii Europejskiej  
w kontekście młodych. Kolejno, ogólnokatowickie Forum Samorządów Szkolnych, 
podczas którego rozmawiano o statutach oraz o współdziałaniu pomiędzy szkołami.  

4. Zorganizowano także turniej koszykówki, w formule 3x3, Forum Młodzieżowych Rad 
Śląska oraz konkurs kinematograficzny „Kato w kadrze”.  

 
Przewodniczący Rady dodał, że podczas ostatniej sesji, w miniony wtorek, dokonano wyboru 
nowego Sekretarza Młodzieżowej Rady Miasta Katowice. Pogratulował wyboru. 
 
Pan Radny Leszek Piechota zapytał, czy zgodnie z § 5 ust. 3 Statutu Młodzieżowej Rady 
Miasta Katowice, młodzieżowi radni podejmują inicjatywy uchwałodawcze, tzn. czy  
występują do uprawnionych podmiotów, z wnioskiem o podjęcie inicjatywy 
uchwałodawczej. Zapytał, czy młodzież myśli, aby włączyć się w ten sposób w aktywność 
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Rady Miasta Katowice i tym samym w kształtowanie prawa miejskiego. Chętnie, sam, służy 
pomocą.  
Pani Przewodnicząca Magdalena Wistuba wyjaśniła, że póki co, nie widzieli takiej potrzeby, 
ale są otwarci na takie inicjatywy.  
Przewodniczący Rady życzył powodzenia w dalszych działaniach. 
 
Punkt 8. Przedstawienie projektowanej inwestycji pn.: "Dzielnica Nowych Technologii - 
Katowicki Hub Gamingowo-Technologiczny". 
 
Pan Mariusz Jankowski Naczelnik Wydziału Obsługi Inwestorów przedstawił prezentację 
projektowanej inwestycji. 

/Prezentacja/ 
 
Pan Przewodniczący Łukasz Borkowski zauważył, że jest to projekt o szczególnej wadze dla 
miasta, na pewno największa i najważniejsza inwestycja w obecnej kadencji samorządu. 
Ogromne wyzwanie, ale także szanse, jakie ze sobą niesie. Życzył powodzenia zarówno  
w sferze inwestycyjnej, budowlanej, ale także w procesie pozyskiwania firm 
technologicznych.  
Prowadzący obrady powitał obecnych na sesji, przedstawicieli Spółki Kato.Hub w osobach 
Panów Prezesów: Marcina Nowaka oraz Wojciecha Maroszka.  
 
Pan Radny Adam Lejman-Gąska poprosił o przesłanie tej prezentacji wszystkim radnym.  
Przewodniczący Rady zobowiązał się spełnić prośbę. 
 
Pani Radna Beata Bala zapytała jak ta inwestycja została zaplanowana w czasie, włącznie  
z jej zakończeniem. 
Pan Mariusz Jankowski Naczelnik Wydziału Obsługi Inwestorów wyjaśnił, że prace trwają 
na tzw. „zakładkę”, nie czekamy z jednym etapem, na drugi. Najważniejszy, jak się wydaje,   
etap, przyciągania inwestorów, jest już bardzo intensywny. Trwają prace przygotowawcze  
do nowego Biznesplanu. Będzie to kierunkowy dokument, który pozwoli przyspieszyć  proces 
przyciągania inwestorów. W tym samym czasie, intensywnie pracuje Spółka Katowickie 
Inwestycje nad realizacja etapu I i II. Poinformował, że Pan Dyrektor Jarosław Łuczyński jest 
obecny na sesji. Spółka dokłada starań, aby podpisać umowę z wykonawcą. Od momentu, 
kiedy to nastąpi, a umowa zakłada na to 32 miesiące, Katowickie Inwestycje S.A. starają  
się już przyspieszyć proces uzyskania pozwolenia na budowę na II etap, czyli na nowoczesną 
halę dla produkcji e-sportowej, dla gamingu, halę modułową o kubaturze 5 tys. metrów 
kwadratowych z zapleczem technicznym, reżyserkę. Jest tam zaplanowane miejsce na arenę 
dla publiczności, zaplecze treningowe, socjalne dla graczy. Tam będzie się mogła odbywać 
produkcja filmowa, e-sportowa. Te dwa etapy powinny być gotowe w 2028 r.  
Natomiast etap VI, czyli m.in. wyłonienie partnera społecznego, to Wydział Funduszy 
Europejskich UM, pod koniec bieżącego roku planuje zgłosić ten projekt o dofinansowanie ze 
środków europejskich. Wniosek, już dzisiaj złożony, to wniosek w ramach funduszy 
europejskich dla Województwa Śląskiego, ale w ramach Funduszu Sprawiedliwej 
Transformacji. Ten, na VI etap, będzie finansowany z innego źródła, ale także w ramach 
funduszy europejskich. Trudno dzisiaj określić termin. Wszystko zależy od akceptacji 
wniosku.  
Założeniem jest, włączenie inwestycji w „krwioobieg dzielnicy” z pełną obsługa 
transportową, dojściami, dojazdami, przystankiem. Rozpoczęliśmy intensywną współpracę  

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Sesje/dokument.aspx?idr=146699
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z Urzędem Marszałkowskim oraz z PKP PLK oraz Górnośląsko-Zagłębiowską  Metropolią  
w celu ulokowania bezpośrednio w sąsiedztwie Hubu, przystanku kolejowego, tak by można 
tam było dojechać z dworca centralnego w Katowicach i odwrotnie. Jest to możliwe. Taka 
jest idea.   
 
Pan Radny Patryk Białas podzielił się doświadczeniem ze swojej pracy przy funduszach 
europejskich i przy realizacji tego rodzaju projektów. „Mury” to jest najmniejszy problem 
przy tego typu projektach. Zawnioskował, aby w podejmowanych działaniach, mocno 
zwrócić uwagę na to, jaki jest cel tego funduszu, z którego będzie finansowana inwestycja. 
Chodzi o tworzenie nowych biznesów i nowych miejsc pracy. „Nie jest łatwo zrobić z górnika 
informatyka”. Należy dążyć do tego, aby pozyskiwane projekty, zakończyły się powodzeniem 
jakościowym. Należy od samego początku budować ekosystem innowacji wokół tego 
projektu, czyli zapraszać do niego przedstawicieli trzech sektorów, czyli biznesu, 
administracji, akademii. Należy ich od początku włączać w proces budowania tego 
ekosystemu, po to, aby wzięli oni później również odpowiedzialność za ten projekt. Niech to 
będzie fundament budowy tego projektu. 
 
Pan Bogumił Sobula Wiceprezydent Miasta  podziękował za zwrócenie uwagi na tę kwestię. 
Dobrze, że mówimy w tym temacie jednym głosem. Spółka Kato.Hub już obecnie zajmuje  
się komercjalizacją i przyszłą eksploatacja planowanego Hubu, pomimo, że nie rozpoczęła  
się jeszcze praktycznie budowa. Jednak traktujemy już dzisiaj, z równą wagą kwestie 
infrastrukturalne, w znacznej części ze środków zewnętrznych, jak i  stworzenie, właśnie, 
tego ekosystemu, przygotowanie właściwego środowiska dla firm technologicznych, 
gamingowych, e-sportowych z różnych branż, z przemysłów kreatywnych, z zakresu sztucznej 
inteligencji, po to, by to środowisko infrastrukturalne było dla nich przyjazną, kreatywną 
oazą twórczości i działania. Współpracujemy z uczelniami, m.in. z Akademią Muzyczną, także 
z NOSPRem, gdyż to także są podmioty, które mogą wnieść sporo istotnych wartości  
do realizacji i funkcjonowania tego ekosystemu nowych technologii.  
Dzisiaj, średni czas komercjalizacji powierzchni biurowych w Katowicach, wynosi 390 dni. 
Tyle, średnio od wybudowania obiektu, mija czasu, do pojawienia się najemców. Mówimy 
tutaj o najmie kilku tysięcy metrów kwadratowych.  
W przypadku hubu gamingowo-technologicznego, nie jest naszą ambicją wynajęcie tej 
powierzchni każdemu chętnemu najemcy. Musimy, z Europy, ze świata, z Azji, ściągnąć takie 
podmioty, które poprzez ich nagromadzenie i ich dużą ilość, sprawią, że będziemy o hubie 
mówili, nie jako o miejscu, gdzie kilkanaście, czy kilkadziesiąt podmiotów z branży firm 
technologicznych, czy gamingowych funkcjonuje, tylko, że ich suma, kreatywność i wartość 
sprawia, że dają one, od strony rozwojowej, potężny impuls, na skalę całego regionu 
południowej Polski, a nawet całego kraju. Wartość tego przedsięwzięcia, od strony 
intelektualno - kreatywnej będzie większa, niż suma poszczególnych podmiotów. Nastąpi  
efekt synergii, współpracy, wzajemnej kooperacji, przenikania się tego, co te podmioty mogą 
zrobić same, ale o ile więcej mogą zrobić razem. To jest to, na czym nam zależy.  
Stąd, już funkcjonująca i bardzo aktywnie działająca Spółka Kato.Hub. Z równą wagą 
traktujemy przebudowę obecnego obiektu i jego rewitalizację, jak i działania w celu 
wyselekcjonowania takich podmiotów, które będą stanowiły o sile i jakości hubu.  
 
Punkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zadań 
realizowanych w 2025 r. ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych (DS-314/25). 
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Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-314/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Budżetu Miasta. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XV/276/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  

 
Punkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki 
pisarskiej w uchwale Nr XII/211/25 Rady Miasta Katowice z dnia 6 marca 2025r. w sprawie 
zmiany statutu jednostki budżetowej pod nazwą Placówka Opiekuńczo-Wychowawcza 
DOM 3 w Katowicach (DS-315/25). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-315/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Organizacyjnej 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XV/277/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania drodze wewnętrznej będącej 
drogą rowerową, położonej na terenie miasta Katowice nazwy „Trasa Kazimierza 
Mirkowskiego" (DS-301/25). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-301/25. 
Nazwę otrzymuje droga wewnętrzna będąca drogą rowerową, biegnąca na terenie Parku 
Bederowiec po północnej stronie Stawu Maroko, łącząca ulice: św. Jana Pawła II i Piastów  
na Osiedlu Tysiąclecia. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Organizacyjnej. 
 

Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XV/278/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie włączenia Branżowej Szkoły I Stopnia 
Nr 3 w Katowicach ul. Raciborska 3 do Zespołu Szkół Ekonomicznych im. Wojciecha 
Korfantego w Katowicach ul. Raciborska 3 (DS-319/25). 
 

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=146707&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2015,%20Glosowanie%209,%20Data%2029.05.2025%2012.04.53.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=146711&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2015,%20Glosowanie%2010,%20Data%2029.05.2025%2012.05.31.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=146714&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2015,%20Glosowanie%2011,%20Data%2029.05.2025%2012.06.30.pdf
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Przewodniczący Rady Radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny DS-319/25. 
 
Projekt nie posiada opinii komisji branżowej, wpłynął do Biura Rady Miasta po posiedzeniu 
Komisji Edukacji. 
 
Pan Waldemar Bojarun Wiceprezydent Miasta wyjaśnił, że zarówno omawiany obecnie 
punkt, jaki i kolejny, tzn. 13 porządku obrad, kończą proces połączeń Szkół, zapoczątkowany  
na poprzedniej sesji. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XV/279/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  

Punkt 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie włączenia Branżowej Szkoły II Stopnia 
Nr 3 w Katowicach ul. Raciborska 3 do Zespołu Szkół Ekonomicznych im. Wojciecha 
Korfantego w Katowicach ul. Raciborska 3 (DS-320/25). 

Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-320/25. 
Projekt nie posiada opinii komisji branżowej, wpłynął do Biura Rady Miasta po posiedzeniu 
Komisji Edukacji ( wyjaśnienie, jak w poprzednim punkcie porządku obrad ). 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XV/280/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  

Punkt 14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie desygnowania 
radnych Rady Miasta Katowice do Komisji konkursowej celem przeprowadzenia konkursu 
na najem lokali użytkowych pod nazwą "Lokal na kulturę” ( DS-321/25). 

Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-321/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Organizacyjnej. 
Stanowi on, że do Komisji konkursowej desygnuje się Pana Radnego Rocha Sobulę, który 
wyraził na to zgodę. 
  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za” ( Pan Radny Tomasz Maśnica z powodu 
problemów technicznych, nie oddał głosu, ale zgłosił do protokołu, że głosował „za”).  

/Uchwała nr XV/281/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=146716&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2015,%20Glosowanie%2012,%20Data%2029.05.2025%2012.07.42.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=146718&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2015,%20Glosowanie%2013,%20Data%2029.05.2025%2012.08.16.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=146719&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2015,%20Glosowanie%2014,%20Data%2029.05.2025%2012.09.02.pdf
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Punkt 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu 
12 lokali użytkowych - garaży ich najemcom lub dzierżawcom wraz ze sprzedażą lub 
oddaniem w użytkowanie wieczyste udziałów w gruncie (DS-322/25) 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-322/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Budżetu Miasta. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 27 głosach „za” 

/Uchwała nr XV/282/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Katowice  
na 2025 rok (DS-323/25) wraz z erratą. 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-323/25 z erratą. Przedstawił erratę do uzasadnienia projektu uchwały. Słowo: 
„Transport”, zastępuje się wyrazem: „Towarzystwa”. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Budżetu Miasta. 
 
Pan Radny Leszek Piechota kontynuował temat zwiększenia akcji Górnośląskiego 
Towarzystwa Lotniczego. Nawiązał do lat 2006, 2007, 2008. Co się zmieniło od tego czasu, 
kiedy to „protoplasta dzisiejszego Prezydenta, wielce Szanowny Pan Prezydent Uszok,  
tak bardzo walczył o to, żeby skomercjalizowane, ówczesne Rejonowe Przedsiębiorstwo 
Wodociągowe, przy współudziale, ówczesnego Posła „PiS”, Krzysztofa Mikuły, które zostało 
sprywatyzowane, żeby wszystkie 100 % akcji, zostało przejęte przez miasto Katowice.  
Za darmo. A więc, nie musieliśmy tych akcji kupować, nie musieliśmy w jakikolwiek sposób 
ponosić kosztów z tego tytułu. Wtedy była taka determinacja, wielka ze strony Piotra Uszoka 
i Pana Posła Mikuły, aby nastąpiła komercjalizacja ówczesnych Rejonowych Przedsiębiorstw 
Wodociągowych. Te 100 % akcji zostało przekazanych do miasta Katowice, następnie, zostały 
przekazane te udziały, poszczególnym miastom”.  
Pytanie, czemu dzisiaj nie walczymy o to, będąc w tej chwili w koalicji z Platformą, aby w ten 
sam sposób, walczyć o przekazanie tych akcji, udziałami z GTL, nad którymi pracowało kiedyś 
całe społeczeństwo województwa, że nie zostaną one w takim samym trybie przekazane  
na rzecz miasta Katowice, a staramy się obciążać mieszkańców.  
Jest to wielkie wydatkowanie kilkuset milionów złotych i obciążanie budżetów domowych. 
„Jak wyliczyłem, te 200 mln zł., to będzie średnio razem z odsetkami, około 1000 zł.  
na danego mieszkańca.  
To samo pytanie, mam do Pana Wiceprezydenta Makowskiego. W 2008 r. decyzją polityczną, 
Pana Przewodniczącego Tomczykiewicza, przy mojej inicjatywie,  Marszałek Województwa 
podejmował bardzo intensywne rozmowy z Ministrem Gradem, aby przejąć, za darmo, 30 % 
akcji Wojewódzkiego Parku Kultury. Pamiętacie Państwo historię, tam była w 2006 roku 
komercjalizacja, 100 % było przekazane, ale później wyniknęło, że 30 % akcji pomocy 
publicznej było własnością Skarbu Państwa… Dopiero, po rozliczeniu tej pomocy publicznej, 
zostały wszystkie te akcje przejęte. I też, w tym czasie, nikt nie myślał o tym, żeby kupować 
te akcje, żeby za nie płacić, tylko, żeby one były przejęte w sposób darmowy. W końcu,  

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=146720&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2015,%20Glosowanie%2015,%20Data%2029.05.2025%2012.10.01.pdf
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to dotyczy konkretnego województwa. Ja się zgadzam, że województwo jak najlepiej będzie 
tym zarządzać.  
Co się zmieniło, Panie Wiceprezydencie Makowski, w tym zakresie w polityce ( jako Szefa 
Klubu, się pytam) i Panie Przewodniczący Rady, w polityce Platformy Obywatelskiej. 
Pamiętam, w tym czasie, te kilkanaście lat temu, że nawet mówiło się o przekazaniu 
darmowym,… jak nastąpiła też komercjalizacja GTL, że też całkowicie będzie przekazane  
na województwo. Czemu dzisiaj podejmujemy decyzje, aby narażać mieszkańców na wielki 
wydatek finansowy, plus kredyt…, rzędu kilkuset milionów złotych, już nie mówiąc  
o przyszłych inwestycjach, a nie kierujemy się tą polityka, którą pierwotnie  kierował  
się Urząd Miasta, Szanowny Pan Prezydent Uszok, czy ówczesny Marszałek Śmigielski ”.  
( W kwestii skończonego czasu wypowiedzi) „Wydaje się, że mogę się uznać jako 
Przewodniczący, Szef Klubu, bo ostatnim razem, Pan Przewodniczący  stwierdził, że Pan Szef 
Klubu PiS, nie ma uprawnień do tego, żeby występować osobno, no bo nie został złożony 
Regulamin, ale według mojej wiedzy, tak samo, Platforma nie złożyła… aktualnego, według 
którego zostały wybrane władze Klubu Platformy”. 
Przewodniczący Rady Pan Łukasz Borkowski odnosząc się do kwestii formalnych, stwierdził, 
że Regulaminu, Klub PiS, dotychczas nie złożył,  pozostałe Kluby tego dokonały.    
Pan Bogumił Sobula Wiceprezydent Miasta wyraził ubolewanie, że „Pan stara się ten temat 
tak mocno upolitycznić i wraca Pan do sytuacji, o której dyskutowaliśmy kilka miesięcy 
temu”. Rada, na temat zasadności nabycia, odpłatnego tych akcji, wypowiedziała  
się w styczniu, na sesji Rady Miasta, podejmując uchwałę w sprawie poparcia działań 
zmierzających do nabycia akcji Górnośląskiego Towarzystwa Lotniczego, wspólnie, miasto 
Katowice i Województwo Śląskie od Spółki Węglokoks. Ta, merytoryczna dyskusja, jest  
za nami. Nie ma sensu jej powtarzać.  
Dlaczego odpłatnie, a nie nieodpłatnie?. Posiadaczem pakietu 42,05 % akcji jest spółka 
prawa handlowego. Na gruncie Kodeksu spółek handlowych, nie jest możliwa operacja, 
zgodna z prawem, w której taki podmiot, działający dla osiągnięcia zysku, nieodpłatnie, 
pozbywał by się  swoich aktywów, atrakcyjnych, stanowiących o sile tego regionu i będących 
jednym z jego atutów.  
Przy przejściu „Pana  Radnego na grunt, stricte polityczny, mógłbym odwrócić pytanie  
i zapytać, ówczesnego Senatora Prawa i Sprawiedliwości, co zrobił, 3 lub 4 lata temu, kiedy 
spółka, „świeżo” zawiązana, Centralny Port Komunikacyjny, dążyła do tego, by, poprzez 
przedsiębiorstwo państwowe Porty Lotnicze, przejąć pakiet akcji „Węglokoksu”, w taki 
sposób, by nie pozostały, nie tyle, w spółce prawa handlowego, ale w regionie. Wtedy, 
mówiło się o tym, że w jakiś sposób będzie to kompensowane, jakąś dotacją z budżetu  
dla „Węglokoksu”, czyli działaniem ,według mnie, niezgodnym z prawem. Czy wśród posłów  
i senatorów, czy w grupie prezydentów miast, na czele z Panem Prezydentem Marcinem 
Krupą, czy w grupie posłów i senatorów, różnych opcji politycznych, które starały  
się zapobiec temu  nikczemnemu działaniu, widniało nazwisko Pana  Senatora?. Ja sobie  
nie przypominam.  
Cieszę się, że Pan, po latach, wyraża troskę, o tak ważne aktywo, jakim jest Górnośląskie 
Towarzystwo Lotnicze, Port Lotniczy w Pyrzowicach. Myślę, że po czasie, stwierdzi Pan,  
że działania zainicjowane przez Prezydenta Miasta i Marszałka Województwa, które mają 
doprowadzić do tego, że w regionie, definitywnie, w samorządzie, pozostanie większość 
decyzyjna, dlatego, co stanowi nasze okno na świat, co umożliwia naszym mieszkańcom, 
przedsiębiorcom, biznesowi, rozwijać to miasto i ten region, że Pan, po czasie, dojdzie  
do wniosku, że to była dobra decyzja…” . 
Zachęcił do głosowania za zwiększeniem budżetu na ten cel, gdyż jest to decyzja słuszna. 



 

str. 14 
 

Pan Radny Leszek Piechota stwierdził, że „Pan Wiceprezydent Sobula mija się z prawdą.  
Ja już na to pytanie odpowiadałem… Jestem od prawie 3 lat na emeryturze, a wcześniej 
byłem pracownikiem Urzędu Miasta. Chciałem tylko powiedzieć, że jeżeli Prezydent Miasta 
Katowice chce korzystać z doradztwa, wiedzy, doświadczenia i kompetencji oraz znajomości 
byłego Senatora i Wiceprezydenta Katowice, to zatrudnia się go na stanowisku 
Pełnomocnika albo Wiceprezydenta  Miasta, a nie zamyka się go w „wieży z kości słoniowej” 
z zakazem wyjścia gdziekolwiek przez osiem godzin...”.  
„Nawet, nie będąc senatorem, tylko emerytem, również mogę pomóc w tym zakresie …”. 
( skończył się regulaminowy czas wypowiedzi). 
(Ad vocem) „Ujawniła się kwota ponad 80 mln zł, nagle, w budżecie. Ja mam tutaj pytanie  
do Pani Skarbnik, z tego tytułu… Dla mnie to jest dziwne, jakby źródło tego finansowania,  
że takiej kwoty nie dało się przewidzieć pół roku temu, gdy kształtowano budżet. Może 
chciano ją ukryć. Ja nie wyobrażam sobie, że nagle taka kwota, ponad 80 mln zł pojawiła  
się w tym miesiącu. O niej, Państwo już wiedzieliście, rok temu, ale ukrywaliście. Czemu, 
żeby nie było „koncertu życzeń” radnych do tego, albo ewentualnie żądań jakichś 
konkretnych zadań, związanych z remontami, budową ulic, czy ewentualnie ważnego 
ocieplenia, czy wymiany. Ta kwota, już dawno była przewidziana na te akcje i taki był cel, 
ukrywało się to przed mami. O tej kwestii wiedział, i Pan Wiceprezydent Makowski i Pan 
Przewodniczący. Dlaczego to ukrywali, to sobie sami odpowiedzcie. Żebyście tej wiedzy  
nie mieli, żebyście nie mogli zrealizować swoich projektów indywidualnych, jako radni i jako 
Klub…” ( skończył się regulaminowy czas wypowiedzi) 
Przewodniczący Rady Pan Łukasz Borkowski podsumował, że „insynuuje Pan fakty, które nie 
mają pokrycia w rzeczywistości. 
  
Pan Bogumił Sobula Wiceprezydent Miasta odniósł się do wypowiedzianej tu kwoty 80 mln 
zł. Nie ma w temacie nabycia akcji GTL, w projekcie uchwały, kwoty 80 mln, więc Pana 
wniosek „traktuję jako bezprzedmiotowy. Nie o takich kwotach, w projekcie tej uchwały 
mówimy. Jeśli, Pan Radny, rozminął się o dobrych kilkadziesiąt milionów, jeśli rzeczywiście, 
posłużył się Pan kwotą 80 mln zł., no to wyrażam ubolewanie, że w tak ważnej, jak wydawało 
się, dla Pana sprawie, nie jest Pan merytorycznie przygotowany, by dyskutować o tych 
kwotach, posługując się nieprawidłowymi wartościami”.  
 
Wobec braku dalszych uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie wraz z erratą.  
Uchwałę podjęto większością głosów, przy 27 głosach „za”, 1 głosie sprzeciwu i braku głosów 
„wstrzymujących się”.  

/Uchwała nr XV/283/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej miasta Katowice na lata 2025-2050 (DS-324/25). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-324/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Budżetu Miasta. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=146721&menu=660
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Uchwałę podjęto większością głosów, przy 27 głosach „za”, 1 głosie sprzeciwu i braku głosów 
„wstrzymujących się”.  

/Uchwała nr XV/284/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 17a) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad 
i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym 
przypadających miastu Katowice lub jednostkom organizacyjnym miasta Katowice oraz 
określenia warunków dopuszczalności pomocy publicznej (DS-325/25) 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-325/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Budżetu Miasta. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za” 

/Uchwała nr XV/285/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 17b) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia pomnikami przyrody 
trzech drzew rosnących na terenie miasta Katowice (DS-326/25) 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-326/25. 
Projekt nie posiada opinii komisji branżowej, wpłynął do Biura Rady Miasta po posiedzeniu 
Komisji Klimatu i Środowiska. 
 
Pan Jarosław Makowski Wiceprezydent Miasta poinformował, że czekaliśmy na opinię 
RDOŚ, która jest pozytywna. W projekcie mamy trzy lokalizacje. Jest dąb szypułkowy  
w dzielnicy Zarzecze, przy ul. Generała Grota-Roweckiego 9 d. Drugi, to jest dąb szypułkowy 
w dzielnicy Ligota, przy ul. Franciszkańskiej 25 i trzeci, to grab pospolity, znajdujący się na 
terenie dzielnicy Murcki, przy ul. Leśników. Wszystkie te drzewa, za chwilę pomniki przyrody, 
mają akceptację społeczną lokalnej wspólnoty. Są to także świadkowie lokalnej historii.  
Jest akceptacja Pana Prezydenta dla tego projektu.  
Pan Wiceprezydent poprosił także o akceptację projektu przez radnych. 
Przewodniczący Rady pogratulował i poinformował, że jest to realizacja wniosków 
społeczności lokalnych, które zabiegały o ustanowienie takich pomników przyrody.  
 
Pan Radny Adam Lejman-Gąska podziękował Panu Prezydentowi, w imieniu swoim oraz 
lokalnej społeczności, za zrealizowanie wniosku, szczególnie w stosunku do dębu 
szypułkowego, które rośnie w Zarzeczu.  
 
Wobec braku dalszych uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za” 

/Uchwała nr XV/286/25/ 

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=146722&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2015,%20Glosowanie%2017,%20Data%2029.05.2025%2012.25.04.pdf
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( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 17c) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad 
udzielania dotacji celowej na   realizacje   inwestycji   polegających   na   zakupie    
i   montażu   urządzeń   służących   do   zatrzymania  i   wykorzystania   wód   opadowych   
i   roztopowych   w   miejscu   ich   powstania   na   terenie   miasta   Katowic (DS-312/25). 
 
Radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny DS-312/25. 
 
Projekt posiada opinię Komisji Budżetu Miasta w wersji poddanej konsultacjom społecznym 
na Platformie Konsultacji Społecznych. Podczas konsultacji nie wniesiono uwag. 
 
Projekt posiada pozytywną opinię Powiatowej Rady Działalności Pożytku Publicznego. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za” 

/Uchwała nr XV/287/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  

 
Punkt 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi dotyczącej 
nałożenia opłaty dodatkowej za postój pojazdu w Strefach Płatnego Parkowania miasta 
Katowice (DS-313/25). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-313/25. 
Projekt stanowi inicjatywę uchwałodawczą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
 
Przewodniczący Komisji Pan Adam Skowron przedstawił projekt uchwały. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 27 głosach „za”, braku sprzeciwu i 1 głosie  
„wstrzymującym się”.  

/Uchwała nr XV/288/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  

 
Punkt 19. Komunikaty i wolne wnioski. 
Przewodniczący Rady przekazał kilka komunikatów sesyjnych:  

1. do końca czerwca radni mogą składać propozycje do projektu budżetu miasta na 
2026 rok. Podobnie, jak komisje Rady Miasta Katowice. 

2. 12 czerwca 2025 r. o godz. 11:00 w Sali Sejmu Śląskiego odbędzie się uroczysta sesja 
Rady Miasta Katowice z okazji 35.lecia reaktywacji samorządu terytorialnego. Jest  
to miejsce nieprzypadkowe, gdzie w 1990 roku odbyła się I sesja po tej reaktywacji.  

3. Przewodniczący Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach przekazał, do wiadomości  
uchwałę  z dnia 30 kwietnia 2025 r. w sprawie poparcia apelu Rady Miasta Rybnika  
w sprawie sprzeciwu wobec planów przedwczesnego zamknięcia Elektrowni Rybnik, 

https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2015,%20Glosowanie%2019,%20Data%2029.05.2025%2012.29.00.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=146725&menu=660
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4. Przewodniczący Rady Powiatu Tarnogórskiego przekazał, do wiadomości uchwałę  
z dnia 29 kwietnia 2025 r. w sprawie wyrażenia sprzeciwu wobec relokacji 
nielegalnych imigrantów na terenie powiatu tarnogórskiego w ramach tzw. „Paktu  
Migracyjnego”, 

5. Przewodniczący Rady Gminy Bolesław przekazał, do wiadomości uchwałę z dnia 30 
grudnia 2024 r. w sprawie: wystąpienia z apelem do Ministerstwa Rolnictwa  
i Rozwoju Wsi oraz Ministerstwa Klimatu i Środowiska o podjęcia działań 
zmierzających do zmian legislacyjnych  mających na celu rozwiązanie problemu 
zwiększającej się populacji dzików.  

 
Przewodniczący Rady przytoczył kilka pism w sprawie trwającego postępowania w sprawie 
wyborów do Rad Dzielnic.  
„ W dniu 15 kwietnia 2025 r. Naczelny Sąd Administracyjny nie rozpoznał skarg kasacyjnych 
wniesionych przez Miasto Katowice dotyczących trwającego sporu prawnego związanego  
z zakwestionowaniem możliwości wypłacania diet członkom komisji wyborczych w wyborach 
do rad dzielnic.  
Rozpoznając sprawę ( na podstawie lex generalis) skład trzyosobowy NSA powołując się na 
art. 187 § 1 ustawy- Prawo o postępowaniu przed sądami administracyjnymi podjął decyzję  
o przekazaniu sprawy do rozpoznania przez powiększony skład siedmiu sędziów”. 
Przewodniczący Rady wystąpił pismem do Prezesa NSA o przyśpieszenie terminu 
rozpatrywania tych skarg z uwagi na wysoką wagę dla społeczności lokalnej. 
  
Naczelny Sąd Administracyjny w pismach: 

1.1. z dnia 13 maja 2025 r. poinformował, że zagadnienie prawne przekazane przez 
NSA  postanowieniem  z  dnia  15  kwietnia  2025 r. zostało zarejestrowane i  w chwili 
obecnej brak terminu rozpoznania sprawy.   
1.2. z dnia 20 maja 2025 r., poinformował, że na obecnym etapie postępowania  
nie jest możliwe wskazanie terminu rozpatrzenie pytania prawnego. 15 kwietnia 2025 
r. został wyznaczony skład 7 osobowy do rozpatrzenie zagadnienia a odpisy pytania 
skierowane do stron – Rzecznika Praw Obywatelskich i Prokuratora Prokuratury 
Krajowej. 

 
Pan Radny Leszek Piechota miał pytanie, jak wygląda postęp prac legislacyjnych, które Pan 
Przewodniczący monitorował we współpracy z posłem Królem, Ściebiorowskim i Panią 
Posłanka Rosą. Na jakim to jest etapie.  
Ponadto, ponowił pytanie, „na jakiej podstawie, według jakich obliczeń i wskazań 
finansowych, które zostały udzielone przez Panią Naczelnik Wydziału Nadzoru 
Właścicielskiego, została umieszczona kwota 65 mln, w tym istniejącym budżecie i w jaki 
sposób została wyliczona kolejna kwota, 111 mln, zwiększająca kwotę do pozyskania akcji 
GTL”.     
Zapytał, jak wygląda proces decyzyjny. Czy jest jakaś analiza finansowa określająca, że kwota 
ma być taka, a nie inna. Jeżeli ona się pojawia w budżecie, to musi mieć jakieś uzasadnienie 
finansowe.   
Zwrócił uwagę, że podczas rozmów, prowadzonych z Panią Skarbnik Miasta, zawsze 
podkreśla ona, swoją lokalność i zaufanie do Pana Prezydenta. Tak powinno to wyglądać. Nie 
zmienia to faktu, że „Pani Skarbnik nie jest osobą powołaną przez Prezydenta, a powołaną 
przez Radę Miasta, na wniosek Pana Prezydenta i może czasami, zachowywać, odmienne 
stanowisko i nie zgadzać się na pewne sugestie”… „To daje jej pewne poczucie niezależności  
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i komfortu na to, żeby podejmować decyzje świadome, bo oprócz lojalności i zaufania, 
powinna się przede wszystkim kierować interesem miasta, jego stanu majątkowego, jego 
finansów, jego płynności i tego, żeby ten budżet był jak najbardziej optymalny, a mieszkańcy 
w swej perspektywie nie byli narażeni na dodatkowe obciążenia fiskalne, z tytułu 
zaciągniętych, niepotrzebnie, kredytów”.  
Pan Przewodniczący Rady Łukasz Borkowski  odpowiadając na pierwsze pytanie, wyjaśnił,  
że prace legislacyjne w sprawie diet w wyborach do rad dzielnic, toczą się w Ministerstwie 
Spraw Wewnętrznych i Administracji.  
 
Pan Bogumił Sobula Wiceprezydent Miasta co do szacunków finansowych, potwierdził,  
że  takie szacunki są. Mamy wycenę akcji. Nie podamy jej do publicznej wiadomości, gdyż 
jesteśmy w procesie twardych negocjacji  z „Węglokoksem S.A.”. „Węglokoks”  
ma już przygotowaną swoją wycenę tych aktywów. Nie upublicznił ich. Jeżeli zależy nam  
na efektywności, skuteczności i bezpieczeństwie prowadzonych negocjacji, to w ich toku, 
również nie powinniśmy  podawać wartości wyceny. Negocjujemy z podmiotem prawa 
handlowego, co narzuca pewne reguły, których jesteśmy zmuszeni dotrzymać. To właściciel 
akcji decyduje, w jakiej formule chce je zbyć. Tej regule, musimy się podporządkować.  
  
Pan Radny Leszek Piechota stwierdził, że pyta się wyraźnie o kwotę 65 mln zł, która pojawiła 
się w nowym budżecie, kiedy jeszcze żadnych negocjacji nie było. Wówczas, dotyczyła  
ona zakupu 21 tysięcy akcji. Na jakiej podstawie, ta kwota się znalazła, na wniosek 
Naczelnika Wydziału Nadzoru Właścicielskiego, na pewno z polecenia Pana Prezydenta. Skąd 
to się bierze. Ta kwota, teraz wzrosła.  
Jakie zasady meteorytyki decydują o takiej kwocie. Czemu ona jest taka, a nie mniejsza.  
Pan Bogumił Sobula Wiceprezydent Miasta wyjaśnił, że w grudniu ubiegłego roku, Rada 
Miasta debatowała nad budżetem na rok 2025. Projekt tego budżetu został złożony  
15 listopada 2024 r., przeszedł przez prace legislacyjne w komisjach branżowych, gdzie  
te wszystkie kwestie były analizowane. Sprostowanie, w pierwotnym budżecie, uchwalonym 
przez Radę Miasta, nie ma kwoty 65 mln zł. Jest kwota  - 62 mln zł. Z czego wynika 
szacunek?. Firma, według sumy aktywów bilansowych jest warta około 990 mln zł.  Kapitał 
zakładowy to 137 tysięcy akcji. Pierwotnie, wychodziliśmy od tej kwoty, dzieląc wartość 
aktywów bilansowych przez liczbę akcji, stąd przedstawiono kwotę, która mogłaby nam 
posłużyć, wspólnie z Województwem Śląskim do nabycia pakietu akcji. 
                                              
Punkt 20. Zamknięcie sesji.                                                                                                     
 
Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Pan Łukasz Borkowski zakończył 
obrady XV sesji IX kadencji samorządu o godz. 12.40. 
 
Protokołowała:                                                               Prowadzący obrady: 
 
Beata Musiał                                                                       Przewodniczący  
                                                                                         Rady Miasta Katowice  
                                               
                                                                                             Łukasz Borkowski 
 

 


